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شعیبشاهزمانی


وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در افتتاحیه 
در  سرمایه گذاری  فرصت های  ملی  همایش 
بخش سلامت گفت: »در بخش سلامت کشور ما 
عقب ماندگی هایی هست که ناشی از عدم تعریف 
صحیح برای ورود سرمایه گذاری اعم از داخلی و 
خارجی است.« وی افزود: »سال ها در همه زمینه ها رنج 
می بردیم. چون می خواستیم همه کارها را دولت انجام 
دهد. اما در بخش هایی مثل نیرو و مخابرات دیدیم که با 
ورود بخش خصوصی برای مردم آسایش ایجاد شد و 

سرمایه گذاری بخش خصوصی معنادار شد.«

نگاه به خدمات، سوسیالیستی است
سیدحسن هاشمی ضمن رد روش های انحصاری 
بهداشت در  »در وزارت  گذشته خاطرنشان کرد: 
طول تاریخ یک جزمیتی وجود داشته که این حوزه در 
اختیار صاحبان همین حوزه باشد. یعنی یا پزشکان 
و یا انحصارا دولت. هنوز هم بزرگترین مشکل ما در 
وزارتخانه، متقاعد کردن کسانی است که می گویند این 
حوزه، حاکمیتی است و به همین دلیل همه هزینه ها و 
مدیریت آن باید در اختیار دولت باشد. نگاه به خدمات، 
سوسیالیستی است. من در دنیا کشوری را سراغ ندارم 
که چنین نگاهی داشته باشد و نظام سلامت موفقی 
داشته باشد.« وزیر بهداشت در ادامه گفت: »سال ها 
در همه زمینه ها رنج می بردیم چون می خواستیم همه 
کارها را دولت انجام دهد. اما با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی به بخش هایی مثل نیرو و مخابرات دیدیم که 
برای مردم آسایش ایجاد شد و ورود بخش خصوصی 
معنادار شد.« وی افزود: »از ابتدای آغاز به کار این دولت،  
برون سپاری ها آغاز شده و به نظر می رسد امروز با توجه 
به توفیقاتی که در برداشتن تحریم ها وجود داشته است، 
عرصه  جدیدی ایجاد شده و تقارن این همایش با این 
اتفاق به همین منظور است.«  وزیر بهداشت کمپانی های 
موفق دنیا را متمایل به سرمایه گذاری در حوزه سلامت 
دانست و تصریح کرد: »تمام کمپانی های موفق دنیا در 20 
سال گذشته به سراغ هلث )سلامتی( آمده اند. فیلیپس، 

زیمنس، سونی، فوجی، و ... از این جمله  هستند. چون 
سرمایه هایی که در دنیا در این حوزه به گردش در آمده اند، 
بیش از سرمایه هایی است که در صنعت نفت و گاز وجود 

دارد.«

صنعت دارو باید نوسازی شود
سیدحسن هاشمی در ادامه، به تشریح یک به یک 
فرصت های مناسب برای سرمایه گذاری پرداخت. 
وی درخصوص صنعت دارو گفت: »اگر می خواهیم 
بازارهای منطقه ای را فتح کنیم و اگر به فکر مردم هستیم، 
باید به فکر نوسازی صنعت دارو باشیم که بسیار هم 
سود آور، استراتژیک و حیاتی است.« وی وضعیت 
بیمارستان های کشور را هم بر همین منوال ارزیابی کرد 
و افزود: »با مدلی که در بخش خصوصی بیمارستان ها 
با پول پزشکان اداره می شوند، ممکن است این کار 
اقتصادی نباشد. چون عده ای پزشک دور هم جمع 
می شوند، یک یا چند وام هم می گیرند، یک بیمارستان 
تاسیس می کنند و بخش عمده درآمد بیمارستان را هم 
به عنوان حق العمل برمی دارند. این مدل در همه دنیا 

برچیده شده و فی فورسرویس نیست.«. 
وزیر بهداشت درمورد تجهیرات پزشکی و دستگاه های 
دیالیز هم گفت: »در زمینه تجهیزات پزشکی سال هاست 
در مدیریت این حوزه، ناکارآمد بوده ایم. اکثر دستگا ه ها 
به دلیل عدم نگهداری یا سوء تدبیر کار نمی کنند. 
درصورتی که امروزه در دنیا دیگر هیچ دولتی برای 
دستگاه های ام آرآی و سی تی اسکن پول نمی دهد بلکه 

از بخش خصوصی خرید خدمت می کنند. دیالیز هم در 
همه جای دنیا خرید خدمت می شود.«  حسن  هاشمی با 
طرح این سوال که :»چرا مدیریت اورژانس کشور قابل 
واگذاری نباشد؟« صحبت های خود را ادامه داد: »ما تا 
کی باید پول بدهیم و آمبولانس بخریم و تازه نگران این 
باشیم که راننده چگونه کار می کند؟چگونه سوخت 
می زند؟ چگونه قطعه تعویض می کند؟ کی تصادف 
می کند؟ و .... . باید هر نوبت کار اورژانس قیمت گذاری 

و به بخش خصوصی واگذار شود.«

اولین تجربه در حوزه سلامت
وزیر بهداشت معرفی فرصت های سرمایه گذاری در 
این همایش را اولین تجربه در حوزه سلامت خواند 
و تصریح کرد: »کسانی که در یکی دو دهه گذشته با 
وزارتخانه ما مرتبط بوده اند، می دانند که این کار چقدر 
سخت است و اگر تابوها شکسته شود چه تاثیرات مثبتی 

خواهد داشت.« 

ریسک پذیری در حوزه سلامت کم است
سیدحسن هاشمی در بخش دیگری از سخنرانی خود 
سرمایه گذاری ریسک پذیری در حوزه سلامت را کم  
دانست و خطاب به سرمایه گذاران گفت: »خواهید 
دید که این پروژه ها توجیه اقتصادی دارند و مثل 
سرمایه گذاری در اماکن مقدسه، لایزال است.« وی 
توصیه کرد: »ضمن اینکه در سرمایه گذاری های خود 
توجه به حوزه اقتصادی دارید، سرمایه های شما در 

حوزه های اجتماعی هم به کار گرفته می شود و از رنج 
و آلام مردم می کاهد.«

برگزاری پنل تخصصی
پس از سخنرانی نوبخت، هاشمی و رئیسیون، نوبت 
به پنل تخصصی همایش رسید که با محوریت داوود 
دانش جعفری مشاور عالی وزیر بهداشت در امور 
زیربنایی و تحول نظام سلامت برگزار شد. در این 
قسمت،  دیگر اعضای پنل که معاونین بهداشت، درمان 
و غذاوداروی وزارت بهداشت و همینطور مشاور 
وزیر در مشارکت های اقتصادی بودند، هرکدام به 
ارائه نقطه نظرات خود درزمینه لزوم مشارکت بخش 
خصوصی در پروژه های حوزه سلامت پرداخته و 
فرصت های سرمایه گذاری در معاونت خود را برای 
حضار شرح دادند. پس از صحبت همه اعضای پنل، 
وزیر بهداشت هم در جایگاه قرار گرفت و در کنار 
معاونین خود  به پرسش هایی که از طرف حاضرین 
در جلسه به صورت مکتوب به آنها رسیده بود، پاسخ 
گفت. در همین بخش بود که سیدحسن هاشمی پیشنهاد 
تشکیل یک شرکت بیمه تکمیلی برای پوشش خدمات 
دندانپزشکی را ارائه کرد و از همه خواست تا پیشنهادات 
خودشان را با وی در میان بگذارند. روزنامه سپید تلاش 
می کند تا در شماره های آینده،  مباحث مطرح شده در این 

پنل تخصصی را تقدیم خوانندگان عزیز کند.

اتاقی برای تجارت
در خلال برگزاری پنل و در مجاورت سالن برگزاری 
ثبت نام  و  مباحثه  مذاکره،  برای  محلی  همایش، 
علاقه مندان به سرمایه گذاری در پروژه های پیشنهادی 
کارشناسان  با حضور  که  بود  درنظر گرفته شده 
اقتصادی، مدیران عامل بانک ها، موسسات مالی و 
شرکت های سرمایه گذاری، فضای حاکم بر آن رنگ 
و بوی تجارت، سرمایه گذاری و کسب و کار به خود 
گرفته بود. فضایی که البته در ذهن خیلی از پزشکان و 
دانشگاهیان حاضر در جلسه، این پرسش مهم را تداعی 
می کرد که به راستی مرز میان »کار در حوزه سلامت« و 

»تجارت« کجاست؟! 

 فراخوان به منظور کاهش قیمت داروهای وارداتی و تسهیل ثبت داروها
ایرنا: مدیرکل نظارت بر دارو و مواد مخدر سازمان غذا و دارو گفت: »این سازمان در راستای 
کاهش قیمت داروهای وارداتی و تسهیل ثبت داروها ازسوی شرکت های اصلی در نظر 
دارد تامین داروهای وارداتی مورد نیاز کشور را به فراخوان بگذارد.« اکبر عبدالهی اصل 
در نامه ای خطاب به مدیران عامل همه شرکت های دارویی اعم از داروسازی، ثبت کننده، 
واردکننده و تک نسخه ای و همچنین شرکت ها و نمایندگان و دفاتر علمی شرکت های دارویی 
بین المللی، از آنان خواست تا با ارائه مستندات لازم مطابق شرایط، درخواست 
خود را لغایت تا پایان بهمن اعلام کنند. وی خاطرنشان کرد: »ازجمله شروط 
موردنظر جهت شرکت در فراخوان، مشمولیت تمام داروهای وارداتی و تولید 
داخل تحت لیسانس طبق آمارنامه دارویی 6 ماهه 94 کشور با توجه به 

لزوم قیمت اعلامی برای تعداد حداقل 2 ماه و حداکثر 6 ماه است.«

قاچاقچیان و واردکنندگان مواد دخانی هر دو از یک جنس هستند
معاون بهداشت وزیر بهداشت گفت: »به نظر ما قاچاقچیان و واردکنندگان مواد دخانی هر دو از یک جنس 
هستند.« علی اکبر سیاری معاون بهداشت وزیر بهداشت عصر امروز در مراسم ملاقات وزیر بهداشت با 
کارگروه تخصصی کنوانسیون کنترل دخانیات سازمان جهانی بهداشت گفت: »شرکت دخانیات خصوصی 
شد ولی بازهم در دست سیاست گذاران دولتی قرار گرفت و توسط آنها اداره می شود.« وی افزود: »آنها 
می گویند ما 7 هزار کارگر داریم و 10 هزار کشاورز در کشت این محصولات فعالیت دارند.« معاون 
بهداشت وزیر بهداشت با اشاره به این مطلب که قاچاقچیان و واردکنندگان این حوزه از یک 
جنس هستند گفت: »سالانه 63 هزار نفر بر اثر مصرف دخانیات در کشور فوت می کنند، 
طول عمر افراد سیگاری بین 20 تا 30 سال کم می شود، همچنین مردان سیگاری 23 برابر 
و زنان سیگاری 13 برابر افراد عادی به سرطان ریه مبتلا می شوند و احتمال سکته 

در افراد سیگاری 2 تا 4 برابر افزایش می یابد.« 

واردات دارو نسبت به سال گذشته هیچ افزایشی نداشته است
ایرنا: رئیس سازمان غذا و دارو گفت: »واردات دارو در سال گذشته حدود 585 میلیون دلار بوده 
و امسال نیز پیش بینی ما این است که در همین حدود باشد. زیرا عملکرد 6 ماهه اول سال را که 
نگاه می کنیم شبیه سال گذشته بوده است.« رسول دیناروند در خصوص سرمایه گذاری شرکت های 
دارویی خارجی در ایران برای تولید داروهای وارداتی داخل کشور گفت: »شرکت های دارویی 
خارجی مختلف بین المللی برای سرمایه گذاری در این حوزه در ایران، علاقه مندی نشان دادند و 
یک شرکت بزرگ داروی دانمارکی نیز در این زمینه تفاهم نامه ای با ما امضا کرد و در 
ایران سرمایه گذاری 70 میلیونی یورویی انجام داد.« رئیس سازمان غذا و دارو گفت: 
»این سرمایه گذاری ها درحال پیگیری است اما شرکت های چندملیتی و بزرگ تری 
نیز درحال رفت و آمد به ایران هستند و در حوزه های مختلف غذا، دارو، تجهیزات 

پزشکی، آرایشی و بهداشتی در ایران، سرمایه گذاری می کنند.«

چهـره ها 

                     حسن هاشمی: نگاه به حوزه سلامت در ایران سوسیالیستی است 

حتی اورژانس را هم می توان به بخش خصوصی واگذار کرد
 

  
 

 
  

 هلال احمر درصدد ارتقای  
تیم های امداد هسته ای کشور

جمعیت  نجات  و  امداد  سازمان  رئیس 
منظور  »به  گفت:  کشور  هلال احمر 
حال  در  هسته ای  حوادث  به  پاسخگویی 
و  هستیم  هسته ای  امداد  تیم های  ارتقای 
به زودی این مهم عملیاتی شده و به سایر 
استان ها که دارای سایت هسته ای نیستند نیز 

تسری خواهد یافت.«
در  چرخ ساز«  »ناصر  ایسنا  گزارش  به 
مدیرعامل  معارفه  و  تکریم  آیین  حاشیه 
جمعیت هلال احمر استان مرکزی در جمع 
خبرنگاران با اشاره به برنامه های در دستور 
درگیر  که  استان  چندین  »در  گفت:  کار 
مسائل هسته ای و دارای نیروگاه هسته ای 
هستند، تیم های هسته ای تشکیل شده و در 
این راستا با سازمان پدافند غیرعامل کشور 
نیز مذاکرات و جلسات لازم برگزار شده 
است.« وی افزود: »با واگذاری بودجه هایی 
هلال احمر  جمعیت  به   94 سال  در  که 
تخصیص داده شده و تخصیص اعتبارات 
سال 95 توسط مجلس شورای اسلامی، در 
پی ارتقای امداد و نجات از لحاظ کمی و 
کیفی هستیم.« چرخ ساز افزود: »این ارتقا 
شامل شارژ انبارها و رشد پایگاه های امداد 
و نجات خواهد بود که در این زمینه، طرح 
کشور  استان های  در  را  سرزمینی  آمایش 
مفیدی  جمع بندی های  به  و  داده  انجام 

دست یافتیم.« 
جمعیت  نجات  و  امداد  سازمان  رئیس 
هلال احمر کشور ادامه داد: »استان مرکزی 
یکی از استان های پرشور و توانمند است که 
به عنوان استان معین تهران محسوب می شود 
و در بخش سوانح استان های دیگر نیز فعالیت 
می کند.« وی اضافه کرد: »استان مرکزی در 
کمک رسانی برف و کولاک استان همدان به 
خوبی ایفای نقش کرد، در مانورهای استان 
تهران نیز به خوبی ظاهر شد، همچنین در 
وقایع سایر استان ها همچون زلزله ورزقان 
داده  را پوشش  امدادرسانی  بم عملیات  و 
است.« چرخ ساز در رابطه با اقدامات سازمان 
جهت افزایش پایگاه های جاده ای و موتوری 
استان گفت: »این مهم در برنامه ارتقای سطح 
کمی و کیفی امداد و نجات از لحاظ تأمین 
و  امداد  پایگاه های  و  لجستیک  امکانات 
نجات سطح استان بعد از تخصیص اعتبارات 
و براساس طرح آمایش سرزمینی که در استان 
نوشته شده با هماهنگی استانداری گنجانده 
شده است.« رئیس سازمان امداد و نجات 
جمعیت هلال احمر کشور با بیان اینکه در 
تلاش هستیم طرح خانه  هلال با شعار هر 
خانواده ایرانی یک امدادگر را نیز عملیاتی 
کنیم، تصریح کرد: »در حال حاضر 51 هزار 
فعالیت  به  کشور  در  یک  درجه  نجاتگر 

مشغول هستند.«

 مشارکت بخش غیردولتی 
کاهش تصدی گری دولت

 
سیدابراهیمرئیسیون

مشاور وزیر بهداشت در مشارکت های اقتصادی 

اولین همایش معرفی فرصت های سرمایه گذاری 
مهمترین  از  یکی  عنوان  به  سلامت  حوزه 
رویدادهای توسعه ای با رویکرد توسعه مشارکت 
بخش غیردولتی و کاهش تصدی گری دولت به 
منظور شناسایی ظرفیت های سرمایه گذاری و 
ارائه سیاست ها و فرصت های حوزه سلامت در 
امر سرمایه گذاری و در راستای دستیابی به اهداف 
کلان طرح تحول سلامت در چشم انداز ایران 
1404 و اجرای سیاست های ابلاغی مقام معظم 
رهبری مبنی بر تفکیک وظایف تولیت و تامین 
مالی و تدارک خدمات در حوزه سلامت با هدف 
پاسخگویی، تحقق عدالت و ارائه خدمات درمانی 
مطلوب به مردم که در اولویت برنامه دکتر روحانی 
رئیس جمهور نیز قرار گرفته، پیش بینی شده است. 
شامل  همایش  این  رویکردهای  و  اهداف 
درمان  بهداشت،  وزارت  در  ظرفیت سازی 
مفاهیم  توسعه  جهت  پزشکی  آموزش  و 
سرمایه گذاری در حوزه سلامت، ارائه سیاست ها 
و مشوق های کارآمد در جهت توسعه مشارکت 
بخش غیر دولتی در حوزه سلامت، شناسایی 
ظرفیت های مشارکتی صاحبان سرمایه در ارائه 
انواع خدمات سلامت، مشارکت سرمایه گذاران 
داخلی و بین المللی و نهادهای تامین مالی در توسعه 
زیرساخت های حوزه سلامت، توانمندسازی 
بخش عمومی و غیردولتی برای سرمایه گذاری 
در حوزه سلامت و معرفی فرصت های سرمایه 
گذاری در حوزه سلامت و فراهم کردن زمینه های 
انعقاد تفاهم نامه های مشارکت با صاحبان سرمایه 

است. 
البته برای دستیابی ایران به برخورداری های 
خود  شایسته  جایگاه  کسب  و  چشم انداز 
گردشگری  حوزه  خصوص  به  منطقه  در 
سلامت، دارو و تجهیزات پزشکی ظرفیت های 
که  شده  شناسایی  بیشتری  سرمایه گذاری 
قابلیت اجرایی دارد. با عنایت به اینکه قوانین 
موجود تحقق انواع سرمایه گذاری های داخلی 
و خارجی را تسریع کرده است و سرمایه داران 
علاقه مند با به بکارگیری روش های مختلف 
مانند مشارکت عمومی و خصوصی می توانند 
فعالیت خود را با آسود گی خاطر آغاز کنند. 
فضای پسا تحریم نیز به نوبه خود انگیزه صاحبان 
سرمایه را به سرمایه گذاری در بخش سلامت 
افزایش داده است و بی تردید مشارکت گسترده 
فعالان اقتصادی می تواند ضمن همفکری برای 
برون رفت از مشکلات موجود راهکارهای موثر 
و کارآمدی را نیز فراهم کند.انتظار می رود فضای 
همدلی و همفکری در این گردهمایی نتایج 
درخشانی را در ارتقاء سطح سلامت و تحول 
اساسی در برنامه های بهداشت و درمان به دنبال 

داشته باشد. 

درنگ گفتار

  مدت هاست که مسئولان آموزش و فرهنگی وزارت 
بهداشت و حتی خود وزیر درباره لزوم توجه بیشتر به مقوله اخلاق 
پزشکی تاکید می کنند و حتی گفته می شد که قرار است رشته های مرتبط 
با این موضوع را در مقاطع مختلف گسترش دهند حالا معاون آموزشی 
وزارت بهداشت و نائب رئیس شورای عالی اخلاق پزشکی از برگزاری 
دوره های اخلاق پزشکی برای اعضای هیئت علمی دانشگاه ها خبر 
داده و گفته: »باتوجه به موارد مصوب شورای عالی اخلاق پزشکی، 
به سرعت برنامه ریزی لازم برای برگزاری دوره های فلوشیپ اخلاق 
زیست پزشکی با گرایش های مختلف ویژه اعضای هیات علمی فعلی 

دانشگاه ها انجام گیرد.« 
محمد باقر لاریجانی ادامه داد: »درحال حاضر دانشجویان دکترای 
تخصصی اخلاق پزشکی تنها از میان دانش آموختگان رشته های 
دکترای عمومی پزشکی، دندانپزشکی و داروسازی جذب می شوند، 

از این پس کسب حداقل 50 درصد نمره هم در آزمون کتبی و هم در 
آزمون شفاهی از شروط اصلی پذیرش در این دوره است و در بخش 
شفاهی 60 درصد نمره داوطلبان به مواردی مانند قدرت تجزیه و 
تحلیل مفاهیم علمی، قدرت بیان و توانایی انتقال مطالب علمی و... 
اختصاص خواهد یافت.« او این تصمیم را در راستای نیازهای جامعه و 
لزوم پاسخگویی به این نیاز ها اعلام کرده و گفته: »مهم است که نسبت 
به نیازهای مختلف جامعه پاسخگو باشیم براین اساس برنامه ریزی 
جهت بازبینی و ارتقاء برنامه درسی این دوره صورت گرفته است. 
تقویت زیرساخت تئوریک دانش آموختگان رشته اخلاق پزشکی 
یکی از مواردی است که موجب ارتقاء دانش این عزیزان می شود، 
لذا در نظر است به منظور تقویت بعد نظری آموزش این رشته از منابع 
به روز بومی و بین المللی در برنامه درسی بهره برداری شود.« انتقاد 
برخی از کار شناسان به دوره های اینچنینی تئوریک بودن آن ها و میزان 

تاثیرگذاریشان بوده است شاید به همین دلیل هم لاریجانی به این 
انتقاد ها جواب داده و گفته: »در کنار بعد نظری تقویت مهارت های 
عملی دانش آموختگان از اهمیت بسزایی برخوردار است و در این 
راستا ساماندهی دوره کارآموزی دانشجویان از مواردی است که در 
مورد آن برنامه ریزی شده است. باتوجه به لزوم حفظ جامعیت در 
آموزش دانشجویان رشته اخلاق پزشکی لازم است دوره کارآموزی 
دانشجویان در محیط های بالینی به صورت رسمی و با ذکر دقیق مدت 
حضور و شرح وظایف و بخش های مورد نظر در برنامه آموزشی ذکر 
شود.« لاریجانی همچنین کارآموزی دانشجویان دکترای اخلاق 
پزشکی در عرصه های خاص اجتماعی مانند زندان ها، اردوگاه های 
مهاجرین، کمپ های ترک اعتیاد و موسسات خدمات افراد آسیب 
پذیر را از جمله برنامه هایی ذکر کرده که برای ارتقاء آموزشی دوره 

دکترای تخصصی اخلاق پزشکی مدنظر قرار گرفته است.

هیئت علمی ها به کلاس اخلاق پزشکی می روند گزارش خبری

30٪ تخفیف 
تا پایان سال 1394

اشتراک
 برای اشتراک هفته نامه »زندگی مثبت«، هزینه اشتراک یک ساله 

)80,000 تومان پس از کسر30درصد تخفیف ( یعنی مبلغ 56,000 تومان را به شماره کارت 
6274121140075714 بانک اقتصادنوین )قابل پرداخت از طریق کلیه کارت های عضو 
 شبکه شتاب( در وجه نشریه سلامت واریز و شماره فیش بانکی را همراه با کدپستی 

10 رقمی به تلفن 9- 22887357 اعلام نمایید.
ارسال نشریه با پست مطبوعات صورت می گیرد. 

اعتبار قیمت و 40 درصد تخفیف در داخل کشور و تاپایان سال 1394 برقراراست. 
فیش بانکی را تا پایان دوره اشتراک نزد خود نگه دارید.

حداکثر20روز پس از اعلام نشانی توسط شما، اشتراک برقرار می شود.
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